

အလိုလို ဖြစ်တော်မူသော မြတ်စွာဘုရား

ကိုးကွယ်ယုံကြည်ရာ ဘုရားရှင်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ခံစားယူဆမှု မတူ ကွဲပြားကြသည်။ မည်သည့် ဘာသာတရားကို မှ လက်မခံ- ဘာသာမဲ့ အဖြစ် ပွင့်လင်းစွာ ခံစားသူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ပွင့်လင်းစွာ ကြေငြာမှုကြောင့် - ဘာသာတရား ဆိုသည် လူသားများ အတွက် လိုအပ်သည် မလိုအပ်သည် ဟူသော အချက်ကိုသာ စတင် ဆွေးနွေး ဖလှယ်ရမည် ဖြစ်သည်။ ထို့နောက်တွင်မှ ဘာသာ တရား၏ ခေါင်းစဉ်များအား ဆက်လက် ဆွေးနွေးရမည် ဖြစ်သည်။

သို့သော် ဘာမဲ့ဟု အမည်ခံယူလျက် သော်လည်းကောင်း၊ ထာဝရဘုရား၊ အလိုလိုဖြစ်တော်မူသော ဘုရား၊ လူသားမှ ပွင့်ပေါ်ခြင်း မဟုတ်သော ပရမတ်ဘုရား ဟူသည်အား လက်မခံဟု စွဲမှတ်နေသော ဂိုဏ်းအယူများဖြင့် ထိုဂိုဏ်းအယူတို့ဖြင့် ဘာသာတရား တစ်ခုခုအား မောင်ပိုင်စီးနင်းလျက်- ငါတို့ ဘာသာမှာ (ငါတို့ ဂိုဏ်းမှာဟု ပြောဘဲ) အလိုလို ဖြစ်တော်မူသော မြတ်စွာဘုရားဟူသည် မရှိဟု ရင့်ကျူး နေသူများအနေဖြင့် ပြန်လည် ဆင်ခြင်သင့်သည်။

အနီးဆုံး ဥပမာကို ဆောင်သော်- မြန်မာပြည်မှ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓဘာသာဟု ခံယူထားများမှ အများစုသည် လူသားတို့၏ ရိုရင်းစွဲ အတ္တ သဘောကို အခြေခံလျက် "ငါတို့ ဗုဒ္ဓဘာသာမှာ - ဘုရားဆိုတာ လူသားကပဲ-ပါရမီဖြည့် ကျင့်ကြံအားထုတ်လျက် ပွင့်ပေါ်ရသည်၊ လူသားမှ မဟုတ်သော၊ အလိုလို ပရမတ် ဖြစ်သော၊ ဘုရားဟူသည် မရှိ၊ ထို ဘုရားမျိုး ရှိခဲ့ပါမူ- ထိုဘုရားတို့အား မည်သူက ဖန်ဆင်းသနည်း သို့မဟုတ် ဖန်ဆင်းရှင်အား မည်သူက ဖန်ဆင်းသနည်း၊" ဟု တစ်ချို့တစ်ဝက်သော လေ့လာမှုအားဖြင့် စောဒက တက်နေကြသည်က များပေသည်။

ထိုသို့ ခံစားနေမိသော လူသားများနှင့် မလေ့လာမိသေးသော လူသားများ လေ့လာနိုင်ရန် အလိုငှာ- ပဋိသန္ဓိဒါမဂ် ပါဠိတော်- ၃ အာနာပါနဿတိကထာ၊ ၄ ဝေါဒါနဉာဏ် အကျယ်ပြုခြင်း- သော ဘဂဝါ သယံဘူ (တိ) အကြင်မြတ်စွာ ဘုရားသည် အလိုလို ဖြစ်တော်မူ၏- ဟူသည်ကို ဆင်ခြင်သင့်ပေသည်။ ထို ကျမ်းချက် အားလည်း နည်းမျိုးစုံဖြင့် ကုလားဖန် ထိုးရန် ကြံစည်သူများကား ရှိနေပေသည်။ သို့သော် သစ္စာတရားတို့ မည်သည် ဖျောက်၍ မပျောက်နိုင်ပါပေ။

ထို့ပြင် နိုင်ငံကျော် ဓမ္မစေတီ ဆရာတော် တင်ပြသော နိဗ္ဗာန်လမ်းပြ ဓမ္မကထိက - ပဒေသာ လက်သုံးကျမ်း (အောက်တွင် ဓါတ်ပုံရိုက် တင်ပြထားပါသည်) တွင် ကြည့်ပါရန် ပန်ကြားလိုပါသည်။

ဓမ္မစေတီ ဆရာတော်ကြီးနှင့် လယ်တီဆရာတော်ကြီးတို့၏ အမေးအဖြေ ဖြစ်သော သမ္မာစိတ္တ ဘာသာကျမ်း တွင် ကြည့်နိုင်ပါသည်။ ထိုဆရာတော်ကြီးတို့အား ထိုအယူအဆများကြောင့် ဝိနိစယ ပြုလုပ်ခြင်းမခံခဲ့ရပေ။

ဝိပဿနာကမ္မဋ္ဌာန်းပြု၊ ဓမ္မကထိက ပုဂ္ဂိုလ်မဟော်
နိုင်ငံကျော်သော

ဓမ္မဇေတီဆရာတော်ဗုရား

သာသနာပြု

စီရင်ရေးသားတော်မူအပ်သော

နိဗ္ဗာန်လမ်းပြ-ဓမ္မကထိက

ပဒေသာ-လက်သုံးကျမ်း။

(မူပိုင်)



ပညာမဇ္ဈိမပိဋကတ်စာအုပ်ဆိုင်

၁၇၊ ရွှေတိဂုံဘုရားကြီး-ဈေးတော်ရံ၊

(ဒဂုံစာတိုက်) ရန်ကုန်မြို့။

၃-ကျပ်-၅၀။

၁၃၂၂-၃။

နိဗ္ဗာန်လမ်းပြ-ဓမ္မကထိက

မရှည်ကြာနှင့် ပါးစပ်ခား မထက်ကြနှင့် အနာပေါ်တုတ်ကျ၍ မလျှင် ဆရာတော်နှင့် တွေ့မှ ပါးစပ်စစ် ရေးပြကြလေ။

ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်၊ နိယတဗုဒ္ဓါ၊ အမြဲဗုဒ္ဓါ၊ လူနတ်ဗြဟ္မာတို့ မကြံမစည်
သောဗုဒ္ဓါ၊ မအိုမသေသောဗုဒ္ဓါ၊ ဤပရမတ္ထဗုဒ္ဓါ၊ ပုရခားကို
တော်အရှင်က ကမ္ဘာလောက၊ သတ္တလောက၊ သင်္ခါရလောက၊ သြဂ
သလောက၊ သုံးပါးလေးပါးတို့ကို ဖန်ဆင်း တည်ထောင်ပုံ၊ တန်
တော်ဖြင့်စီမံပုံ၊ သတ္တလောက သတ္တဝါတို့တွင် အမြဲဗုဒ္ဓါက တန်
တော်ဥာဏ်တော်အပ်ပုံ၊ ကမ္ဘာနှင့်သတ္တဝါဖြစ်ပုံ၊ (တ) ကုန်းဘုရားပြု
ဗုဒ္ဓါ၊ ဗုဒ္ဓါဖြစ်ပုံ၊ ဗ-ရ-ဟ-မ-ကို၊ သင်္ခေပကျဉ်း၍၊ ဗမာဖြစ်
မြတ်သောအကျင့်ဖြစ်ပုံ၊ သတ္တဝါအမျိုးမျိုးကွဲပုံ၊ ဝေဒဂူပုဂ္ဂိုလ်တွေ
လာပုံမှစ၍ အမြဲဗုဒ္ဓါ၏ တန်ခိုးသတ္တိ အမျိုးမျိုးကို သိလိုကြည့်လို
ငါတို့ စိရင်ရေးသားသော (သမ္မစိတ္တ ဘာသာကျမ်း) မှာ ကြည့်
၎င်းကျမ်းသည် ခရစ်ယာန် အမေးပုစ္ဆာ (၂၅) ချက်ကို လယ်တီဆ
တော်ဗုဒ္ဓါ ဖြေဆိုထားခြင်းတရပ်၊ ၎င်းပုစ္ဆာ (၂၅) ချက်ကို ပင် ဆ
တော်ဖြေဆိုထားခြင်းတရပ်၊ လယ်တီအဖြေ၊ ဓမ္မစေတီအဖြေ နှစ်မျိုး
လျက်ရှိသော ကျမ်းဖြစ်သည်။ အားလုံးသာသာတို့ ဗုဒ္ဓါတဆတည်း
ပြသည်။ နောက်ကာလရှည်လျှား၍ အယူတရား ကွဲပြားကြခြင်းကြော
တရားကစ၍ ဘုရားကွဲသွားပုံ များလည်းပါ၏။